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Miljönämnden har beslutat att lämna följande yttrande: 

Sammanfattning 
Miljönämnden välkomnar förslag till nätutvecklingsplanen som är ett bra underlag för 

vidare dialog kring vad som behöver göras för att bidra till att Malmö stads energi- och 

klimatmål  kan nås. Prognosen i nätutvecklingsplanen skulle dock med fördel 

kompletteras med aspekter rörande energieffektivisering samt elanslutning av fartyg i 

hamnar. Vidare efterfrågas en analys av planerade investeringar på elnätsavgiften.  

Yttrande 
Det är första gången nätägare i Sverige tar fram nätvutvecklingsplaner för sina 

distributionsnät och etablerade metoder och analyssätt saknas därför. Miljönämnden 

konstaterar att E.ONs remissförslag för planen verkar vara genomtänkt, grundligt och 

ändamålenligt i sitt syfte. Samtidigt har Malmö stad identifierat följande behov i sitt 

arbete att nå energi- och klimatmålen som nätutvecklingsplanen bara delvis ger svar på: 

Malmö arbetar för att  

• säkerställa den långsiktiga energiförsörjningen  

• förstärka den lokala och regionala energiproduktionen 

• säkerställa ett leveranssäkert energisystem 

• stärka det offentligas rådighet över samhällskritisk infrastruktur 

• skapa förutsättningar för boende och verksamma att ha rimliga och 
förutsägbara energikostnader 

• skapa förutsättningar för ett konkurrenskraftigt näringsliv 
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• skapa förutsättningar för att Malmös klimatmål ska kunna nås till 2030. 

I dagsläget går det ej att genomföra en ändamålsenlig analys av nätutvecklingsplanen då 

den är för aggregerad och saknar Malmöspecifika nulägesanalyser samt 

utvecklingsprognoser. En mer noga redovisning och analys av dagens och framtidens 

förhållanden i Malmö krävs för att staden ska kunna bedöma om E.ONs planerade 

åtgärder går i linje med, behöver förstärkas eller omprioriteras för att optimera arbetet 

mot minsta möjliga klimatpåverkan enligt Malmös klimat- och energimål. På det sättet 

är nätutvecklingsplanen ett underlag för vidare dialog med E.ON. 

I prognosbeskrivningen saknar miljönämnden, utifrån ett Malmöperspektiv, som dock 

också borde ha bäring i en större kontext, två aspekter. Den ena aspekten är 

potentialen av energieffektiviseringen. Även om många effektiviseringsåtgärder redan 

är genomförda borde det även i framtiden finnas möjlighet för ytterliggare 

effektiviseringar på kundsidan. Elanvändningen i Malmö minskar och staden ser 

effektiviseringspotential även i framtiden.  Den andra aspekten som saknas i prognosen 

är att möta behovet i hamnarna för möjlighet  att elansluta fartyg vid kaj. I analysdelen 

av nätutvecklingsplanen efterfrågar miljönämnden även en beskrivning av hur de 

planerade investeringarna påverkar elnätsavgiften för kunderna.

Ordförande  Sofia Hedén 

Nämndsekreterare Douglas Truedsson 
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